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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 363 (FLF alm. del) stillet den 12. maj 
2014 efter ønske fra Per Clausen (EL) 
  
 

Spørgsmål nr. 363: 

 

”Ministeren bedes redegøre for, hvilke konkrete eksempler han har på, at Danmark har 
overimplementeret EU-regler på fiskeriområdet, jf. ministerens udtalelser i artiklen ”Minister lover 
stop for overimplementering” fra FiskeriTidende den 10. maj 2014.” 
  

 
Svar: 

 
Min udtalelse i Fiskeri Tidende vedr. overimplementering af EU-regler var ment generelt og ikke 

møntet på fiskeriområdet specifikt. 
 

På fiskeriområdet har jeg som min forgænger fokus på, at vi ikke skal indføre strengere regler end 

nødvendigt for at opnå nye direktivers beskyttelsesformål eller for at opnå de målsætninger, som i 

øvrigt er besluttet af hensyn til fx økosystemet og efter videnskabelig rådgivning. Der kan dog 

være situationer, hvor man fra dansk side henset til bæredygtighedshensyn eller andre hensyn 
træffer et aktivt valg i Folketinget om at have et højere ambitionsniveau, dog fortsat inden for 

rammerne af EU’s fiskerilovgivning. 
 

Samlet set er det min holdning, at vi i implementeringen af nye EU-direktiver generelt skal sikre 
den balance, der skal til for, at vi leverer på miljømålene samtidig med, at det ikke skader 

erhvervsmulighederne uhensigtsmæssigt og skaber uens konkurrencevilkår.    
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